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Kennis nemen van: 
De beantwoording van de vragen van BBO en GBO 
 
Inleiding 
Beide fracties hebben vragen gesteld over de Kermissen in Overbetuwe. Wij hebben de beant-
woording van deze vragen gecombineerd omdat het hier over hetzelfde onderwerp gaat. 
 
Vragen BBO (s-370) 
a.  
Kunt u de raad informeren hoe u sinds september 2017 aan de slag bent gegaan met ‘de 
evaluatie en de aanbevelingen en handreikingen die daaruit naar voren zijn gekomen’ bij de 
organisatie van de sindsdien gehouden kermissen? 
Na de evaluatie van eind 2017 met lokale ondernemers, inwoners, exploitanten en kermisorga-
nisatieburo is een ambtelijke werkgroep gecreëerd die de verbeterpunten uit het evaluatierap-
port heeft opgepakt om in 2018 een positieve wending te geven aan de kermis. 
Deze verbeterpunten uit de evaluatie en ook daadwerkelijk toegepast in 2018, waren onder an-
dere: 
- Actieve benadering van exploitanten om op de kermissen te komen, (met gedifferentieerd 

prijsbeleid) 
-  Samenwerking met kermisburo Verdonk 
- Kritische selectie aan de voordeur (geen wanbetalers) 
- Reclame en promotie (aandacht in media met ondermeer kermisverhalen, facebook, clown, 

flyers, kortingsbonnen en brieven aan omwonenden verstuurd) 
- Acties met winkeliers (muntjesacties met Jumbo) 
- Huisvesting voor exploitanten (salonwagenterrein Ressen) 
- Strak facturatiebeleid; Vooraf contract, aanbetaling en factuur voor aanvang kermis met de 

mogelijkheid om op de kermis met Pin of contant te betalen. 
- Goede interne afstemming en samenwerking 



 

 

- Samenwerking met ondernemers en samenleving via de stuurgroep 
 
b.  
Kunt u aangeven of en hoe concrete verbeteringen zijn gerealiseerd? In hoeverre is c.q. 
wordt de doelstelling gerealiseerd om in 2018 volwaardige kermissen aan te bieden in 
geheel Overbetuwe? 
Op zowel de voor- als najaarskermis in Elst stond een volwaardige kermis. De kwaliteit van de 
attracties was goed. Er is tijdig gestart met publicatie middels billboards, posters, flyers, en face-
book. Ook het innen van de gelden verloopt dit jaar beter. Er is bij aanvang van de kermissen 
gefactureerd en de exploitanten is de mogelijkheid geboden om via pin betaling of contante be-
taling de rekening te voldoen. Dit heeft nu al tot meer betalingen geleid. 
Het aantrekken van exploitanten voor de kermissen in Driel en Heteren is deels gelukt. Er zijn 
echter weinig tot geen exploitanten die op een kleine kermis willen gaan staan. Uit gesprekken 
met exploitanten en ook in de media komt naar voren dat we deze tendens niet alleen in Over-
betuwe zien. Zie ook onderstaande citaten: 
  
"De kermis zoals we die nu kennen, loopt op zijn laatste benen", stelt trendwatcher en expert op 
het gebied van vrijetijdsbesteding Hans van Leeuwen. "Landelijk lopen bezoekersaantallen te-
rug, worden pachtinkomsten minder en is de uitgave per consument lager." 
 
Atze Lubach, voorzitter van nationale kermisbond BOVAK, bevestigt dat het aantal kermissen 
terugloopt. "Jaarlijks verdwijnen er 24 tot 30 (dorps)kermissen. Op dit moment zijn er nog circa 
1700 kermissen in het land." 
 
"Dit is een dalende trend die door zal zetten", meent Van Leeuwen. Dat komt volgens de trend-
watcher omdat de traditionele kermis vasthoudt aan nostalgie. "Er wordt niet gekeken naar de 
doelgroep. In elk dorp, elke stad wordt hetzelfde kunstje gedaan. Het aanbod is niet divers ge-
noeg." 
 
 
c.  
Is op dit moment een evaluatie voorzien van het kermisseizoen 2018 en zo ja, wanneer 
kan die met de raad gedeeld worden? 
Ja, wij stellen voor om tijdens een Ronde tafel Gesprek (RTG) op de politieke avond de toe-
komst van de kermissen in Overbetuwe met de raad te bespreken. Wij koersen op de politieke 
avond van 29 januari 2019, maar dit is uiteraard aan het presidium. Voorafgaand aan het RTG 
zorgen wij voor voldoende informatie (zoals een korte evaluatie over 2018) en achtergrondin-
formatie die aanzet tot nadenken. 
 
d.  
Ziet u, zien het Centrum Management Elst (CME) en bij de kermissen in Heteren en Driel 
betrokken ondernemers nog mogelijkheden om het flankerend beleid voor de kermissen 
verder te verbeteren? 

Zie antwoord c 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

Vragen GBO (S-376) 
1.  
Waarom is niet een groter deel van het Europaplein in Elst gebruikt tot het inrichten 
van de najaarskermis? 
In overleg met de ondernemers zijn afspraken gemaakt welk deel van het Europaplein beschik-
baar zou blijven voor parkeren. Alle exploitanten konden op het terrein terecht. 
 
2.  
Is het zo, dat hierover afspraken met ondernemers zijn gemaakt?  
Ja, zoals met Jumbo (muntjesactie) 
 
3.  
Ingeval er afspraken zijn gemaakt, vragen wij ons af waarop die zijn gestoeld, 
aangezien het plein immers publiek domein is? 
Bij het opstellen van de kermis is ook rekening gehouden met de belangen van de onderne-
mers. 
 
4.  
Waarom is de raad hier niet over geïnformeerd, aangezien een en ander haaks staat 
op de eerder door u uitgesproken ambities om de kermis attractiever te maken? 
Op het plein is voldoende ruimte overgebleven om een goede kermis neer te zetten. De na-
jaarskermis in Elst nam evenveel ruimte in als de voorjaarskermis in Elst. Op de najaarskermis 
is de publiekstrekker, de No Limit, zonder opgave van reden niet gekomen. 
 
5.  
Mogen wij er vanuit gaan, dat voor wat betreft zowel de voor- als najaarskermis in 
Elst in 2019 kwalitatief en qua omvang een forse verbeterslag wordt gemaakt? 
Zie hiervoor het antwoord op vraag c van BBO: Wij stellen voor om tijdens een Ronde tafel Ge-
sprek (RTG) op de politieke avond de toekomst van de kermissen in Overbetuwe met de raad  
te bespreken. Voor 2019 geen wij vooralsnog door op de ingeslagen weg. 
 
6.  
Kunnen wij ook voor de omliggende kernen in Overbetuwe een verbetering 
verwachten? 
Zie antwoord vraag 5 
 
7.  
Bent u bereid om de raad hierover uiterlijk vóór 1 april 2019 te informeren? 
Wij gaan eerst met de raad in gesprek over de toekomst van de kermis. 
 
 
Behandelend adviseur voor technische vragen: Y. Blanken, tel.: 14 0481, email: 
y.blanken@overbetuwe.nl 
 
 
 
HET COLLEGE VAN BURGEMEESTER EN WETHOUDERS, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  
  
M.F.H. Knaapen drs. A.S.F. van Asseldonk 
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